

**JAWAPAN-JAWAPAN BAGI PERTANYAAN-PERTANYAAN JAWAB
LISAN YANG TIDAK DIJAWAB DI DALAM DEWAN
(SOALAN NO. 12 HINGGA NO. 65)**

NOTA: [RUJUK PENYATA RASMI HARIAN (HANSARD)]

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEEMPAT,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : TUAN KESAVAN A/L SUBRAMANIAM
[SUNGAI SIPUT]**

TARIKH : 21 SEPTEMBER 2021 (SELASA)

SOALAN

TUAN KESAVAN A/L SUBRAMANIAM minta **PERDANA MENTERI** menyatakan adakah Kerajaan mengkaji semula Pendapatan Garis Kemiskinan (PGK) supaya PGK itu adalah lebih menggambarkan situasi terkini.

**DICADANG DIJAWAB BERSAMA SOALAN 64 OLEH YB SEKIJANG
PADA 21 SEPTEMBER 2021**

PUAN HAJAH NATRAH BINTI ISMAIL minta **PERDANA MENTERI** menyatakan adakah pihak Kerajaan berhasrat untuk menilai semula had pendapatan garis kemiskinan pada tahun 2020 oleh kerana ketetapan ini tidak selari dengan kadar pengangguran negara dan golongan B40 yang semakin meningkat.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

1. Izinkan saya untuk menjawab pertanyaan Yang Berhormat Sungai Siput berkaitan isu penilaian semula had Pendapatan Garis Kemiskinan secara bersekali dengan soalan oleh Yang Berhormat Sekijang pada 21 September 2021 kerana menyentuh perkara yang sama.
2. Kerajaan akan mengemas kini Pendapatan Garis Kemiskinan (PGK) pada tahun 2022 serentak dengan Survei Pendapatan, Perbelanjaan Isi Rumah dan Kemudahan Asas (HIES & BA) 2022. PGK 2019 yang digunakan dan yang terkini adalah berdasarkan metodologi PGK 2019 dan HIES & BA pada tahun 2019. Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, HIES & BA dijalankan dua kali dalam tempoh setiap lima tahun.
3. Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, PGK adalah berdasarkan jumlah pendapatan yang diperlukan oleh sesebuah isi rumah bagi memenuhi keperluan minimum makanan dan bukan makanan untuk hidup sihat dan aktif dalam masyarakat.
4. Berdasarkan metodologi PGK 2019, PGK nasional adalah sebanyak RM2,208 sebulan, berbanding dengan PGK 2016 yang menggunakan pakai metodologi 2005 iaitu RM980 sebulan. Dengan menggunakan metodologi PGK 2019, kadar kemiskinan mutlak adalah 5.6% terdiri dari 405,441 isi rumah pada tahun 2019 berbanding 7.6% meliputi 525,743 isi rumah pada tahun 2016. Kadar kemiskinan bandar adalah 3.8% dan kadar kemiskinan luar bandar sebanyak 12.4% bagi tahun 2019.

5. Berikutan pandemik COVID-19 dan Perintah Kawalan Pergerakan, Kerajaan telah mengkaji kesannya ke atas sosioekonomi rakyat. Kajian ini merangkumi simulasi kepada data dari HIES & BA 2019 dan profil isi rumah 2019 yang kemudian disesuaikan dengan corak taburan isi rumah 2020. Fokus kajian ini adalah bagi melihat kesan pandemik COVID-19 ke atas pendapatan isi rumah dan kemiskinan bagi tahun 2020. Berdasarkan kajian ini, insiden kemiskinan mutlak telah meningkat kepada 8.4% daripada 5.6% pada tempoh yang sama. Walau bagaimanapun, kajian ini tidak mengeluarkan nilai Pendapatan Garis Kemiskinan (PGK) yang baharu yang mana nilai PGK 2019 masih dikekalkan.

6. Pada tahun 2019, item yang diambil kira dalam keperluan makanan dan bukan makanan ditambah baik untuk menggambarkan peningkatan kualiti dalam kehidupan. Konsep PGK makanan berubah daripada keperluan 'minimum' kalori kepada keperluan 'optimum minimum' yang menunjukkan peningkatan kualiti item bakul makanan. Bagi PGK bukan makanan pula, keperluan kumpulan B20 telah bertambah dari 106 kepada 146 item dan mengambil kira perubahan pola perbelanjaan isi rumah, harga barangan dan perkhidmatan semasa.

7. Oleh yang demikian, penetapan PGK, kadar pengangguran dan jumlah bilangan B40 adalah menggunakan metodologi yang berbeza tetapi berkaitan. Peningkatan kadar pengangguran akan menyebabkan pendapatan isi rumah miskin dan pendapatan B40 berkurangan seterusnya meningkatkan bilangan isi rumah yang berada di bawah PGK. Sebagai contoh, terdapat isi rumah yang dikategorikan sebagai M40 berdasarkan HIES & BA 2019 mengalami penurunan pendapatan di bawah had pendapatan B40 tahun 2020. Berdasarkan laporan Anggaran Pendapatan Isi Rumah dan Insiden Kemiskinan oleh Jabatan Perangkaan Malaysia, sebanyak 20.0% atau kira-kira 580,000 isi rumah daripada kumpulan isi rumah M40 yang berpendapatan di antara RM4,850 dan RM10,959 telah beralih kepada had pendapatan di bawah kumpulan B40.

Sekian, terima kasih.

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT PERTAMA PENGGAL KEEMPAT
PARLIMEN KEEMPAT BELAS

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

DARIPADA : TUAN LARRY SOON
@ LARRY SNG WEI SHIEN [JULAU]

TARIKH : 21 SEPTEMBER 2021

SOALAN

Tuan Larry Soon @ Larry Sng Wei Shien [Julau] minta MENTERI PERUSAHAAN PERLADANGAN DAN KOMODITI menyatakan :-

- (a) Apakah status pengoperasian anak syarikat kepada Lembaga Lada Malaysia iaitu Saraspice Sdn. Bhd. dan prestasi syarikat tersebut sehingga ke hari ini; dan
- (b) Apakah dengan penubuhan dan pengoperasian anak syarikat ini, pihak Kementerian berupaya untuk menjalankan tugas penguatkuasaan.

Jawapan (a) :

Tuan Yang Di-Pertua,

Untuk makluman, Jawatankuasa Proteam Saraspice Sdn. Bhd. (SSB) sedang giat melaksanakan kerja-kerja persediaan operasi perniagaan syarikat antaranya pengambilan kakitangan, sesi latihan dan pembangunan sistem kewangan syarikat bagi memastikan kerja-kerja yang berkaitan objektif penubuhan SSB tercapai seperti yang dirancang.

Dalam hal ini SSB akan mula beroperasi sepenuhnya pada bulan November 2021. Pada masa ini SSB dianggotai oleh tiga (3) orang Ahli Lembaga Pengarah yang mempunyai pengalaman luas dan mempunyai pelbagai latar belakang yang terdiri daripada anggota kerajaan dan wakil industri.

Jawapan (b):

Tuan Yang Di-Pertua,

Dengan penubuhan SSB sebagai sebuah anak syarikat yang menjalankan operasi perniagaan, isu *conflict of interest* berhubung kepentingan untuk mengawal selia pasaran dan lain-lain peraturan yang perlu dikuatkuasakan oleh Lembaga Lada Malaysia telah dapat diatasi.

Dalam hal ini, Kementerian ini bersama Jabatan Peguam Negara (AGC) sedang menyusun dan menyemak draf akhir Peraturan-Peraturan Lembaga Lada Malaysia (Pelesenan, Permit dan Penggredan) 2021 sebelum ianya diwartakan. Semakan ini adalah termasuk peraturan permit untuk mengawal selia pasaran dan lain-lain peraturan yang termaktub di bawah Akta Lembaga Lada Malaysia 2006 (Akta 656). Selaras dengan semakan ini, Kementerian melalui MPB dijangka akan berupaya untuk menjalankan tugas penguatkuasaan berdasarkan peraturan yang sedang disusun dan disemak semula tersebut.

Sekian, terima kasih.

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KETIGA,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

**DARIPADA : YB PUAN ISNARAISSAH MUNIRAH
(KOTA BELUD)**

TARIKH : 21 SEPTEMBER 2021 (SELASA)

SOALAN

PUAN ISNARAISSAH MUNIRAH MAJILIS [KOTA BELUD] minta **PERDANA MENTERI** menyatakan signifikan bagi peruntukan yang telah dibelanjakan oleh J-KOM terhadap pembentukan publisiti Kerajaan dalam menangani COVID-19 memandangkan J-KOM dilihat telah disalahgunakan untuk tujuan politik bagi memburukkan imej pihak tertentu.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

J-KOM telah dijenamakan semula berkuatkuasa pada 01 Feb 2021 untuk membangun komuniti, khususnya di peringkat akar umbi, yang mengamalkan budaya ilmu, berkemahiran digital dan menghayati makna dan fokus patriotisme dengan menggunakan pendekatan 'pengehakupayaan komuniti' (*community empowerment*).

Setakat ini peruntukan yang telah dibelanjakan untuk tujuan publisiti dalam menangani COVID-19 ialah berjumlah RM14,500.00 iaitu program menyantuni petugas barisan hadapan dan pesakit COVID-19 di Pusat Kuarantin dan Rawatan (PKRC), MAEPS, Serdang.

Selain itu, J-KOM juga telah melaksanakan inisiatif tanpa perbelanjaan dengan menyediakan sebanyak 291 kandungan kreatif seperti poster, video, foto dan lain-lain. Kandungan tersebut telah dibuat hantaran (posting) dan ciapan (tweet) pada media sosial Jabatan seperti Facebook, Instagram, Twitter dan WhatsApp. Ini selaras dengan hala tuju Jabatan dalam Program Komunikasi Strategik Pembudayaan Norma Baharu COVID-19,

Tuan Yang di-Pertua,

Berdasarkan program yang telah dilaksanakan dan sedang dirancang, jelas sekali tiada sebarang peruntukan JKOM yang disalah guna untuk program berkaitan politik.